

[Text]

make investments in the neighbourhood of \$300 million on the Cigar Lake project. I am just wondering if that is correct.

**Mr. Nightingale:** That certainly is correct. It is not our company specifically—

**Mr. Ravis:** No, no, the industry.

**Mr. Nightingale:** —but it is the industry in Saskatchewan. The Cigar Lake project is definitely a possibility and there is not only planning but the beginnings of that project now. The opportunities are there. We can see perhaps gaining some market share. We do not want to be too optimistic but the opportunities are there for Canada, and Saskatchewan particularly, to gain a market share.

**Mr. Ravis:** Why do we have this argument going across the country right now? We have people like yourselves coming forward and talking about creating thousands of jobs now and in the future, because of this agreement, and yet we have groups, particularly the labour movement—and I am not out to have a fight with them—but they are suggesting that the roof has caved in and that we are all going to become Americans as a result of this. How can you explain that?

**Mr. Nightingale:** People, particularly those who work for our industry, do not think that way, I can tell you that. On the floor and in the mines, that is not the way they think.

**Mr. Ravis:** What about these other industries?

**The Chairman:** I am sorry, I really cannot allow you. . .

**Mr. Ravis:** Okay.

**The Chairman:** Thank you very, very much gentlemen, for being with us.

**Mr. Nightingale:** Thank you.

**The Chairman:** We are joined now by a manufacturing industry group. Mr. Ron Zimmer, of the Prairie Implement Manufacturers Association, Mr. Fred Mitchell, Intercontinental Packers, and Mr. Bondar, Hunter's Manufacturing. Who is going to lead off? Mr. Zimmer? All right. We welcome you and look forward to your comments and our chance to question you.

• 1540

**Mr. Ron Zimmer (General Manager, Prairie Implement Manufacturers Association):** Thank you, Mr. Chairman, and committee members. The two other gentlemen with me today are Fred Mitchell, president, Intercontinental Packers of Saskatoon, and Bob Bondar, Hunter's Manufacturing of North Battleford, Saskatchewan. We are very pleased to be able to make a submission on behalf of Saskatchewan manufacturers to the Standing Committee on External Affairs and International Trade.

[Translation]

dans les 300 millions de dollars dans le projet de *Cigar Lake*. Est-ce exact?

**M. Nightingale:** Oui. Il ne s'agit pas de notre propre entreprise à nous. . .

**M. Ravis:** Je parlais de l'industrie.

**M. Nightingale:** . . . mais de l'ensemble de l'industrie de la province. Le projet de *Cigar Lake* est une possibilité très intéressante, et on a même dépassé la phase de la planification: la construction a commencé. Vous voyez que les possibilités d'avoir accès à une part du marché y sont intéressantes. Sans être trop optimistes, nous pensons que le Canada, et particulièrement la Saskatchewan, pourraient avoir accès à une part du marché.

**M. Ravis:** Pouvez-vous m'expliquer pourquoi le débat est si envenimé partout au Canada en ce moment? D'une part, il y a des gens comme vous qui parlent de la création de milliers d'emplois pour aujourd'hui et pour demain, alors que, d'autre part, d'autres témoins comme les syndiqués—et je ne veux pas rien prendre à eux—prétendent que le ciel nous est tombé sur la tête et que l'Accord fera de nous tous des Américains. Pouvez-vous nous expliquer ce dilemme?

**M. Nightingale:** Je puis vous assurer que ceux qui travaillent dans notre industrie ne sont pas de cet avis. Nos travailleurs des mines et des usines ne sont pas de cet avis.

**M. Ravis:** Mais les autres industries?

**Le président:** Je m'excuse, mais je ne puis vous permettre. . .

**M. Ravis:** Bien.

**Le président:** Merci beaucoup, messieurs, d'avoir comparu.

**M. Nightingale:** Merci.

**Le président:** Nous accueillons maintenant des représentants de l'industrie manufacturière en la personne de M. Ron Zimmer, de la Prairie Implement Manufacturers Association, de M. Fred Mitchell, de la Intercontinental Packers, et de M. Bondar, de la Hunter's Manufacturing. Par qui commence-t-on? Par M. Zimmer. Nous écouterons avec attention vos observations, après quoi nous vous poserons des questions.

**M. Ron Zimmer (directeur général, Prairie Implement Manufacturers Association):** Merci, monsieur le président, mesdames et messieurs du Comité. Je suis accompagné aujourd'hui de Fred Mitchell, président de la Intercontinental Packers of Saskatoon, et de Bob Bondar, de la Hunter's Manufacturing of North Battleford en Saskatchewan. Nous sommes très heureux de représenter les manufacturiers de la Saskatchewan devant le Comité permanent des affaires extérieures et du commerce international.